
1963 werd geïntroduceerd. The Beatles 
zongen nog liedjes over I Wanna Hold Your 
Hand...
‘Ja, hij was te modern. Zelfs in de vroege 
jaren zeventig, toen ik mijn bas kocht, was 
niemand erin geïnteresseerd. Dat kwam veel 
later. Maar ik was meteen verliefd op die bas 
met de sustain en het piano-achtige in de 
sound. Ik begon met een IV met twee elemen-
ten, maar ik gebruikte alleen het voorste ele-
ment. Daarom ben ik de II gaan kopen. Dat 
model heeft één element en was dus goedko-
per. Bij de meeste was de kop gebroken 
geweest en weer gerepareerd, dus dan ging 
er nog wat van de prijs af, haha!’

Laten we een stapje terug doen. Hoe ben je 
met de bas begonnen?
‘Ik begon als slaggitarist. Na een paar jaar 
kwamen de echte snelle spelers op: Hendrix, 
Clapton, Peter Green. Dat past niet bij mij, 
dus toen ben ik op de bas overgestapt. Eerst 
had ik een Fender Jazz Bass, toen een 
Rickenbacker 4001 en uiteindelijk een 
Thunderbird. Dat was destijds mijn enige bas. 
Ik heb de Jazz Bass trouwens nooit begrepen 
en heb er maar één van. De J heeft geen laag 
en geen hoog en ik snap niet dat ze zo popu-
lair zijn. Je kan een P als een J laten klinken, 
maar andersom niet.’

Raakte je meteen in de ban van Paul 
McCartney en John Entwistle?
‘Entwistle werd een voorbeeld omdat zijn 
live-sound enorm was, en Paul McCartney 
vanwege zijn interessante spel. Sgt. Pepper 
lijkt wel één grote bassolo, er zijn geen her-
halingen en het is altijd interessant. Ik vroeg 
Beatle-engineer Geoff Emerick eens of er 
veel “happy accidents” waren, maar nee: alle 
partijen zijn echt doordacht.’

Bas, cello en vleugel
Was de twaalfsnarige bas een manier om 
anders te zijn dan Entwistle en 
McCartney?
‘Het was eerder dat ik een grootse sound 
wilde. Zeg maar de sound van Jeff Beck, 

Entwistle en McCartney samen, haha! Of het 
geluid van een combinatie van bas, cello en 
een vleugel.’ 

Je wordt gezien als de bedenker van de 
twaalfsnaar. Hoe is dat zo gekomen?
‘Rick Nielsen en ik begonnen rond 1972 samen 
te spelen. Net als The Who, een van onze 
voorbeelden, waren we met zijn vieren, met 
drie instrumenten. En we wilden groots klin-
ken. Ik hield van die piano-bassound van 
Entwistle, maar ik wilde grootser. Op een dag 
leende ik een Fender XII. Dat is een elektri-
sche, twaalfsnarige solidbody-gitaar. Ik 
bespeelde hem door een octaver-pedaal en 
dat was de oplossing! Het idee was geboren. 
Het was net alsof er drie mensen tegelijk 
speelden. In die tijd waren octaver-pedalen 
trouwens een stuk slechter dan nu. Het werkte 
alleen goed als je heel langzaam speelde.’

‘Vrienden van me, Paul Hamer en Jol Dantzig, 
begonnen gitaren te bouwen. Dat zou Hamer 
Guitars worden. Zij vonden een twaalfsnarige 
bas meteen een slecht idee, haha, en ze waren 
bang dat de hals het niet aankon. Ze bouwden 
eerst een tiensnarige bas waarbij de E en A 
één octaafsnaar kregen en de D en G twee 
extra snaren. Ze zagen ons live en toen snap-
ten ze ineens wat de bedoeling was. “Dat 
klonk geweldig”, zei Jol. “Wij zaten fout, dus 
we bouwen een twaalfsnaar voor je.” Op het 
album Heaven Tonight zie je me met die 
Hamer Quad Bass. De elektronica was hun 
idee. Je had onder meer aparte volume-, 
hoog- en laagknoppen per snaar! Belachelijk 
en te ingewikkeld. Het zag er apart uit, maar 
ik gebruikte het nooit. Volgens mij was een 
deel van de elektronica niet eens aangesloten. 
Als je per snaar zo veel poespas nodig hebt, 
dan is de bas echt niet goed, hoor, haha! 
Daarna kwamen gelukkig de wat meer “nor-
male” versies.’

Entwistle nam zelf pas veel later op met 
achtsnarige bassen. Was dat weer een  
reactie op jouw geluid?
‘Destijds had je alleen de achtsnaar van 

Hagstrom. Die had geen laag, de frets waren 
er slecht ingezet, hij ratelde. Er was niets goed 
aan, zelfs het uiterlijk niet. Daarna kwam 
Rickenbacker met de achtsnaar die Entwistle 
gebruikte. Ik had er een en die klonk geweldig. 
Alleen was hij boven de derde fret niet meer 
goed geïntoneerd. Ik gebruik hem op Wrong 
Side Of Love. Dat nummer is bijna één grote 
bassolo en de sound van de Rickenbacker is te 
gek. Ik moest hem dus alleen steeds opnieuw 
stemmen als ik weer iets hoger op de hals 
ging. Dat was niet te doen. Je kon Gloria 
alleen spelen met de open E, A en D. Ik heb 
dat ding weggedaan en nooit meer eentje 
gekocht. Maar of Entwistle naar mij had 
geluisterd? Ik heb het nooit gevraagd.’

Volgens mij ben je altijd bezig met de per-
fecte sound.
‘Ja, het is de eeuwige zoektocht. Je bent er 

‘In de studio maak ik een soort 
Wall Of Sound, die ik live  

reproduceer met de twaalfsnaar’
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